

朝陽科技大學 098學年度第2學期教學大綱  
After - School Care 課後照顧

當期課號	2480	Course Number	2480
授課教師	葉雅惠	Instructor	YEH, YA HHI
中文課名	課後照顧	Course Name	After - School Care
開課單位	幼兒保育系(四日)四A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	2	Credits	2
課程目標	本課程由課後輔導活動之理論基礎出發，引領學生探究課後輔導活動的內容，並從事活動的設計。	Objectives	This course begins with foundations of after-school program, then investigates after-school program contents, and makes some curriculum design.
教材	劉鎮寧（2007）。課後托育經營與管理。台北：心理。 增榮祥 吳貞宜（2009）。課後托育經營與管理。台北：華騰。	Teaching Materials	After-school Programs:Theory and Practice.
成績評量方式	1. 出席與參與 20% 2. 教學活動設計 30% 3. 期中評量20% 4. 期末評量20% 5. 期末回饋10%	Grading	1.participation and discussion 20% 2.design of learning activities 30% 3.midterm examination 20% 4.final examination 20% 5.feedback 10%
教師網頁	-		
教學內容	1.理論篇:了解課後托育的基本意義與服務內容。 2.經營篇:從經營管理的角度了解課後托育的正確理念 3.教學篇:了解九年一貫各學習領域	Syllabus	1. Theory: Learning of after-school program's means and service. 2. Managements: Understanding of after-school program in terms of management skill. 3. Teaching: Understanding of elementary school program.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。